
ilf
/

Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel. (fax): 22-467-502, 467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1997. juníus 12-én (csütörtökön) 15 órakor ülést tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Képvíselőtestület ciklusprogramjának értékelése.
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Költségvetés módosítása
Elóadó: Farkas János polgármester

3./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r ct a s, 1997. jánius 5.



Jelenléti ív

az 1997. év június hó 12. napján
megtartott képviselőtestületi ülésről

1./ Citka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász György

5./ Kunsági László

6./ Dr. Pápai Péter

7./ Rácz József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:



Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1997. június l2-én megtartott
üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Juhász György, Kunsági László, Dr. Pápai Péter,
Turda Sándor, Vasvári Pál képviselők,

Márki Ferenc jegyző

Igazoltan távol: Fábián Jánosné, Zémann Géza képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megá1lapí~a, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:

1./ Képviselőtestület ciklusprogramjának értékelése
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Költségvetés módosítása.
Előadó: Farkas János polgármester

3./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1./ Képviselőtestület ciklusprogramjának értékelése.

A ciklusprogram mellékelve.

Farkas János polgármester a ciklusprogram szóbeli értékelése során elmondta, hogy a
képviselőtestület eddigi munkája, a programban megfogalmazottak és meghatározottak szerint
alakult.
Lépésről-Iépesre nyomon követhető az a munka, amelyet a célkitűzések végrehajtása
érdekében tettünk. Nem egy olyan feladat van, amely már az első évben megvalósításra került
és nem egy olyan, ami menetközben vetődött fel és már a megvalósítás sorsára jutott.
Nincs szégyenkezni valónk, a ránk bízott vagyonnal és az egyre szűkülő pénzügyi
lehetőségekkel jól sáf'arkodtunk, településünk fejlődése az évekkel ezelőtt elkezdettek szerint
folyamatos és célirányos.



2

Hozzászólások:

Vasvári Pál - elmondja, hogy a program a ciklus végére teljes mértékben végrehajtható. Nem
szerepel a parkolók között az iskola előtti parkoló megvalósítása. Szerinte parkolót kell
kialakítani a régi iskola előtti parkból.

Citka János elmondja, hogy az új óvoda építése felveti a lehetőségét az iskola előtti parkolási
lehetőségek megteremtésének is. Ezzel nem érthetünk egyet, hogy egy szép parkból parkoló
legyen, hogy a zöldterület ilyen formában csökkenjen.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 igen szavazattal) jóváhagyólag
tudomásul vette ciklusprogramja időarányos értékelését.

2./ Költségvetés módosítása

Farkas János polgármester elmondta, hogy az előző ülésen elhangzott DDGÁZ és ÉDAsz
részvények eladásából származó 8.553.360,- Ft elosztásáról mai ülésünkön dönt konkrétan a
testület.
A ciklusporgram értékelése és a sürgősen megoldandó feladatok jegyzéke alkalmas arra, hogy
a képviselőtestület költségvetési rendeletét módositsa.
Az előző ülésen az álláspont alakult ki, mely szerint a kérdéses összegből 4 millió forint
maradjon a szennyvíz beruházás tartalékának, a többi pedig sürgősen megoldásra váró
feladatainkra kerüljön felosztásra.

Citka János elmondja, hogy nem ért egyet a 4 millió tartalékolásával, mert az azért kapott
kamat alatta marad az inflációnak. Feladataink bőven vannak, azok megoldására kell
koncentrálni.

Kunsági László szükséges tartalékolni, mert elkötelezettségeink vannak, és ha nem akarunk
hitelt felvenni, legalább még egy évre az összeg egy részét tartalékolni kell.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy a 4 millió tartalékolásával együtt már 6 millió kerül
tartalékolásra a szennyvíz tisztító megépítéséhez. További 4 millió gazdálkodási tartalék és
jövőre még az erdőmajori épületből 3 milliós bevétellel számolhatunk, mégis szükséges a 6
millió tartalékolása. Gazdálkodásunk során vigyázunk arra, hogy a gazdálkodási tartalék
évvégére megmaradjon, de előre nem látható események miatt biztonságosabb a tartalékolás.
Ha nem lesz szükség a 4 milliós tartalékra, jövőre ez az összeg fejlesztési feladatainkhoz még
mindig felhasználható.
A szennyvíztisztító megépítéséhez közel 10 millió forintos kötelezettség vállalásunk van.

Citka János egyetért a 4 millió tartaIékolásával. Javasolja, hogy a sürgősségi lista alapján,
figyelemmel az utak, járdák, hidakra 1997. februárban kidolgozott javaslat alapján, közösen
dolgozzuk ki mely feladatok végrehajtását szorgalmazzuk ebben az évben.

- iskola számítógép beszerzéshez
- óvoda, orvosi rendelő, tornaterem, posta, lakások külső karban tartása,
esőcsatorna felújítása

- Szabadság úti kanyarban járdalapos és aszfaltos járda építése

750.000,- Ft

700.000,- Ft
300.000,- Ft
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- Szabadság út 2-42 házszám előtti betonjárda felújítása aszfalttal
- szabadtéri színpad teljes felújítása
- emeletes ház kéményeinek felújítása
- orvos lakás felújítása
- Petőfi út 6 sz. alatti szolgálati lakás tetőfelújitás, bejárati ajtó csere
- tornaterem, előtér padozat és vizesblokk felújítás
- Kölcsey utca kövesút megépítéséhez hozzájárulás
- Rákóczi út - Petőfi út összekötése szórtalapú kövesúttal
- polgárőrség támogatása
- egyéb út, járda felújítások, közterület rendezés

összesen:
- tartalék

mindösszesen:

400.000,- Ft
300.000,- Ft
200.000,- Ft
100.000,- Ft
100.000,- Ft
200.000,- Ft
400.000,- Ft
300.000,- Ft

10.000,- Ft
793.360,- Ft

4.553.360,- Ft
4.000.000,- Ft
8.553.360,- Ft

Farkas János polgármester összefoglalóként elmondja, hogy a képviselőtestület tagjai a
javaslatot egyhangúlag elfogadták, ezért javasolta, hogy az 1997. évi költségvetés bevételi
oldalát 8.553.000 Ft-al, kiadási oldalát, azon belül a felújítást 4.543.000,- Ft-al a támogatások
összegét 10.000,- Ft-al növelje, módosítsa.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) megalkotta a
6/1997. (VI. lJ.) sz. rendeletét az 1997. évi pénzügyi terv és költségvetése módosításáról.

IL Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1.1 Vezetők bejelentései

Farkas János polgármester elmondja, hogy Csőgör Zsolt és felesége fiatal házasok első

lakáshoz jutás támogatását kérték. A kérelmező fiatalok tordasi lakosok, a képviselőtestület

rendeletében foglaltaknak megfelelnek.
Javasolja részükre a 100.000,- Ft vissza nem téritendő támogatás megállapítását.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

12/1997. (VL12.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Csőgör Zsolt
és neje Takács Kornélia Tordas, Szabadság út 26
sz. alatti lakosok, fiatal házasok részére 100.00,
Ft egyszeri, vissza nem téritendő támogatást nyújt
első lakásuk megépítéséhez.

Farkas János polgármester - a továbbiakban ismertette a váli önkormányzat levelét, amelyben
a tűzvédelemmel kapcsolatos döntésünket kérik. Mint arról már korábban is szó volt. Vál
község mind a technikai, mind a emberi oldalát tekintve felkészült arra, hogy a környező

települések tűzvédelmében hathatósan részt vegyen. Ehhez Önkéntes Tűzoltó egyesület
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megerősítette, köztestületét létrehozta, a BM TOP pedíg ideiglenes működési területet adott
részükre Baracska, Kajászó, Tordas, Gyúró, Tabajd településekre.
Ezzel szemben Martonvásár még a kérelem benyújtásáig sem jutott el, a hivatásos
önkormányzati tűzoltóság alapfeltételei nincsenek meg, ezért furcsa a martonvásári
polgármester ma érkezett fax levele, amelyben ő Vállal megegyezett abban, hogy Tordas
Martonvásárhoz csatlakozik és 1999. január l-től indulhat a közös önkormányzatí tűzoltóság.
Tordas részére a váli feltételeket tudják kínálni.

Hozzászólások:

Kunsági László - a martonvásári feltételek egyáltalán nincsenek meg, a csatlakozás feltétele
hiányzik.

Vasvári PáI- miből gondolja Martonvásár, hogy a semmi több, mínt a váli feltételrendszer ?

Juhász György - a tordasi önkéntes tűzoltóság nem létezik. Régóta okoz ez a testületnek
komoly fejtörést. Most a váliak ajánlata alkalmas lehet területünk alapvető tűzvédeImére.

Cifka János - nincs sok gondolkodni való. Vál ajánlata korrekt, kellően előkészített. Ha
Martonvásár megteremti a feltételeket, még mindig van lehetőség arra, hogy a váli társulásból
kilépjünk és Martonvásárhoz csatlakozhassunk, amely a feltétel megléte esetén jobb, mert
közelebb van, jobban megközelíthető.

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondja, hogy ilyen kapkodással, amelyet
Martonvásár ez ügyben végez nem lehet komoly döntést hozni sőt sértő, hogy Martonvásár
bennünket kihagyva állapodik meg arról hova tartozzunk. A döntés szuverén jogunk és a
realítás talaján állva a válíak ajánlata az elfogadható. Még egy év várakozás, még egy év
tűzoltóságtól mentes időszak, és ez nem a biztonság érzetét fokozza. Javasolja a váli ajánlat
elfogadását.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

13/1997. (VI.12.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a 119/1996.
(VII.24.) Korm. sz. rendelet 9. §. (2) bekezdése
értelmében a Váli Önkéntes Tűzoltóság működési

területéhez csatlakozik.

Márki Ferenc jegyző elmondta, hogy az építési telkek közül több visszaadásra kerül. A
képviselőtestület gyakorlata, hogy minden évben meghatározza az építési telkek árát. Kéri az
erre az évre szóló árak meghatározását.
Javasolja a telkek árát 350 Ftl m2-rő1400 Ftlm2-re felemelni.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:
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14/1997. (VI.12.) sz. határozat

h "'I
I

Tordas Község Képviselőtestülete az általa
kialakitott építési telkek árát 400 Ft/m2-ben
állapítja meg.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította

kmf

~l-s-~
polgármester


